

REPUBLIQUE DU CAMEROUN  
Paix- Travail- Patrie

MINISTRE DES FORETS  
ET DE LA FAUNE

SECRETARIAT D'ETAT

SECRETARIAT GENERAL

CELLULE DE L'ENSEIGNEMENT



REPUBLIC OF CAMEROON  
Peace- Work- Fatherland

MINISTRY OF FORESTRY  
AND WILDLIFE

SECRETARIAT OF STATE

SECRETARIAT GENERAL

EDUCATION UNIT

0112  
NO. /CRP/MINFOF/SETAT/SG/CE

### RADIO-PRESS RELEASE

The Minister of Forestry and Wildlife hereby informs the staff of his Ministry, State employees, Contract employees, and Civil Servants of categories C and B, the staff of the Ministries of Agriculture and Rural Development, Tourism and Leisure, Livestock, Fisheries and Animal Industries, Environment, Nature Protection and Sustainable Development, as well as the staff of public and semi-public enterprises, the staff of Regional and Local Authorities, NGOs and Conservation Organisations established in Cameroon and active in the fields of Wildlife Conservation and Protected Areas Management, that a training course for Wildlife and Protected Areas Specialists is launched for the 2023-2025 session at the Garoua Wildlife Training College (EFG). Selection shall be based on the study of files for the following cycles and number of places available:

- For cycle C ..... 20 (twenty) places, with 15 (fifteen) places essentially for staff under Protected Areas.
- For cycle B ..... 20 (twenty) places, with 15 (fifteen) places essentially for staff under Protected Areas.

#### 1- Admission requirements

##### For Cycle C:

- Be of Cameroonian Nationality;
- Be 40 years old at most as at 1<sup>st</sup> January 2023;
- Be an **Assistant Technician** in (Forestry, Agriculture, Tourism, Zootechnics, Fisheries or Veterinary Sciences), be a **State employee** or **Assistant Forestry Technician** holder of a BEPC or GCE/OL in at least 3 science subjects or any other equivalent diploma.
- Be ready to comply strictly with the internal rules and regulations of the EFG, available at the following website address: [www.ecoledefaune.org](http://www.ecoledefaune.org)

### **For Cycle B:**

- Be of Cameroonian Nationality;
- Be 40 years old at most as at 1 January 2023;
- Be a **Technician** or **Senior Technician** in (Forestry, Agriculture, Tourism, Zootechnics, Fisheries) or Veterinary Sciences, be a **Contract employee**, holder of a Baccalauréat Scientifique or GCE/AL in at least 2 science subjects or any other equivalent diploma.
- Be ready to comply strictly with the internal rules and regulations of the EFG, available at the following website address: [www.ecoledefaune.org](http://www.ecoledefaune.org)

### **2- Application file:**

The application file shall comprise the following documents:

- A handwritten and stamped application addressed to the Minister of Forestry and Wildlife;
- One passport-size photograph (4x4);
- A certified true copy of birth certificate dated no more than 3 (three) months;
- A certified true copy of the required diploma;
- The instrument linking the candidate to the State for applicants from public administrations, regional and local authorities, and public and semi-public organisations;
- A letter of recommendation for applicants from NGOs and Conservation Organisations;
- A reasoned opinion from the immediate superior;
- A medical certificate dated no more than 3 (three) months attesting that the candidate is physically fit to carry out field work related to wildlife and protected areas management;
- A curriculum vitae;
- An authentic receipt attesting to payment of the examination fee of CFA 25,000 (twenty-five thousand francs) for cycle B and CFA 25,000 (twenty-five thousand francs) for cycle C.

**NB:** The examination fee mentioned above shall be paid against an acknowledgement receipt of submission of application files to **Mr. Oliver NEMBO TANGUANANG Mle 579 274-N, Assistant Research Officer N°I** at the Education Unit of the Ministry of Forestry and Wildlife, Government Building N°2, room 745, 7<sup>th</sup> floor, for candidates wishing to submit their files in Yaounde or to the **Head of Service for Administration and Finance** in the **Garoua Wildlife Specialist School** for those who wish to submit their files in Garoua.

• **3- APPLICATION FILES**

Complete files should be submitted at the in-coming mails office of the Ministry of Forestry and Wildlife, ground floor of Government Building N° 2, or at the Wildlife Training College Garoua in the office of the Head of service for Administration and Finance, latest **31 August 2023 at 3:30 pm.**

Yaoundé, le \_\_\_\_\_

**THE MINISTER OF FORESTRY AND WILDLIFE**



**Jules Doret NBONGO**

**Copy:**

- MINFOF/SETAT
- MINFOF/SG/IG
- MINFOF/CE
- CRTV-RADIO/SOPECAM
- MINADER
- MINEPIA
- MINTOUL
- MINEPDED
- All Departments/MINFOF
- All Regional Delegations/MINFOF
- EFG/Garoua
- ENEF/Mbalmayo
- FILE/ARCHIVES
- Noticeboard/ MINFOF site web



REPUBLIQUE DU CAMEROUN  
Paix- Travail- Patrie



REPUBLIC OF CAMEROON  
Peace- Work- Fatherland

MINISTRE DES FORETS  
ET DE LA FAUNE

MINISTRY OF FORESTRY  
AND WILDLIFE

SECRETARIAT D'ETAT

SECRETARIAT OF STATE

SECRETARIAT GENERAL

SECRETARIAT GENERAL

CELLULE DE L'ENSEIGNEMENT

EDUCATION UNIT

0112<sup>7</sup>  
N° \_\_\_/CRP/MINFOF/SETAT/SG/CE

## COMMUNIQUE RADIO-PRESSE

Le Ministre des Forêts et de la Faune porte à la connaissance des personnels Agents de l'Etat, Contractuels d'Administration et Fonctionnaires des catégories C et B de son département ministériel, des Ministères de l'Agriculture et du Développement Rural, du Tourisme et des Loisirs, de l'Elevage, des Pêches et des Industries Animales, de l'Environnement, de la Protection de la Nature et du Développement Durable, ainsi que ceux des Organismes Publics et Parapublics, des Collectivités Territoriales Décentralisées, des ONGs et des Projets de Conservation installés au Cameroun et intervenants dans les domaines de la Conservation de la Faune et de la Gestion des Aires Protégées, qu'il est ouvert sur étude de dossiers pour le compte de la promotion 2023-2025 de l'Ecole pour la formation des Spécialistes de la Faune de Garoua (EFG), pour les cycles et effectifs suivants :

- Pour le cycle C ..... 20 (vingt) places, dont 15 (quinze) prioritairement en service dans les Aires Protégées ;
- Pour le cycle B ..... 20 (vingt) places, dont 15 (quinze) prioritairement en service dans les Aires Protégées.

### 1- Les conditions de candidatures sont les suivantes :

#### Pour le Cycle C :

- Etre de Nationalité Camerounaise ;
- Etre âgé(e) de 40 ans au plus au 1<sup>er</sup> janvier 2023 ;
- Etre **Agent Technique** en (Foresterie, Agriculture, Tourisme, Zootechnie, Sciences Halieutiques ou Sciences Vétérinaires), être **Agent de l'Etat** ou **Agent Technique Adjoint des Eaux et Forêts** titulaire du BEPC ou du GCE/OL dans 3 matières scientifiques au moins ou tout autre diplôme équivalent.

- Etre disposé (e) à se conformer scrupuleusement aux exigences du Règlement Intérieur de l'EFG, consultable sur le site [www.ecoledefaune.org](http://www.ecoledefaune.org)

### **Pour le Cycle B :**

- Etre de Nationalité Camerounaise ;
- Etre âgé(e) de 40 ans au plus au 1<sup>er</sup> janvier 2023 ;
- Etre **Technicien (ne)** ou **Technicien (ne) Supérieur) (e)** en (Foresterie, Agriculture, Tourisme, Zootechnie, Sciences Halieutiques ou Sciences Vétérinaires), être **Contractuel (le)** d'Administration titulaire du Baccalauréat Scientifique ou du GCE/AL dans 2 matières scientifiques au moins ou tout autre diplôme équivalent.
- Etre disposé (e) à se conformer scrupuleusement aux exigences du Règlement Intérieur de l'EFG, consultable sur le site [www.ecoledefaune.org](http://www.ecoledefaune.org)

### **2- Composition du dossier de candidature:**

Le dossier de candidature devra comprendre :

- Une demande manuscrite timbrée adressée au Ministre des Forêts et de la Faune ;
- Une photo d'identité 4x4 ;
- Une copie certifiée conforme de l'acte de naissance datant de moins de trois mois ;
- Une copie certifiée du diplôme requis ;
- L'acte liant le candidat à l'Etat pour ce qui est des postulants relevant des administrations publiques, des Collectivités Territoriales Décentralisées, et des Organismes Publics et Parapublics;
- Une lettre de recommandation pour ce qui est des postulants relevant des ONGs et des Projets de Conservation ;
- Un avis motivé de l'autorité hiérarchique directe ;
- Un certificat médical datant de moins de trois (03) mois attestant que le candidat est physiquement apte à exercer les travaux de terrain liés à la gestion de la faune et des Aires Protégées ;
- Un curriculum vitae ;
- Un reçu justifiant le paiement des frais d'inscription qui s'élèvent à 25 000 F CFA (vingt cinq mille franc CFA) pour le Cycle C et de 25 000 F CFA (vingt cinq mille franc CFA) pour le Cycle B.

**NB :** Les frais d'inscription sont payés contre reçu auprès du billeteur des tests, Monsieur **OLIVER NEMBO TANGUANANG, Mle 579 274-N**, Chargé d'Etudes Assistant n°1 à la Cellule de l'Enseignement du Ministère des Forêts et de la Faune, **Immeuble Ministériel N°2 (7<sup>e</sup> étage porte 745)** pour les candidats déposant leurs dossiers à Yaoundé, ou auprès du Chef de Service des Affaires Financières de l'Ecole pour la formation des Spécialistes de la Faune de Garoua (EFG), pour ceux déposant leurs dossiers à Garoua.

### 3- Délai de dépôt des dossiers :

Les dossiers complets devront être déposés au Bureau du Courrier Arrivée du Ministère des Forêts et de la Faune, rez-de chaussée de l'Immeuble Ministériel N°2, ou au Bureau du Chef SAF de l'Ecole de Faune de Garoua au plus tard le **31 août 2023 à 15 h30 mn** délai de rigueur.

Yaoundé le, 05 JUIL 2023

**LE MINISTRE DES FORÊTS ET DE LA FAUNE**



### Ampliations :

- MINFOF/SETAT
- MINFOF/SG/IG
- MINFOF/CE
- CRTV-RADIO/SOPECAM
- MINADER
- MINEPIA
- MINTOUL
- MINEPDED
- Ttes les Directions/MINFOF
- Ttes les DR/MINFOF
- EFG/Garoua
- ENEF/Mbalmayo
- CHRONO/ARCHIVES
- AFFICHAGE/ MINFOF site web